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Zusammenfassung

        
Die Interdisziplinäre Konsensus-Konferenz für das Neugeborenen-Hörscreening (IKKNHS) hat gemeinsame Empfehlungen zum universellen Neugeborenen-Hörscreening erarbeitet. 11 berufsständische und wissenschaftliche Gesellschaften aus Gynäkologie und Geburtshilfe, Hals-Nasen-Ohrenheilkunde, Pädiatrie sowie Phoniatrie und Pädaudiologie haben sich in dem Konsenspapier auf die konkrete Umsetzung des Neugeborenen-Hörscreenings in Deutschland geeinigt und folgende Themen behandelt: Ziele des Neugeborenen-Hörscreenings, Zielgruppe des Hörscreenings, Zeitpunkt des Screenings, am Screeningprogramm beteiligtes Personal, Technologien und Rahmenbedingungen des Hörscreenings, Dokumentation, fortlaufende Qualitätskontrolle des Screenings, Konfirmationsdiagnostik für Testauffällige, Motivation zur Teilnahme am Screening, Informationen zum Neugeborenen-Hörscreening, Tracking, unterschiedliche infrastrukturelle Situation in städtischen und ländlichen Regionen, Nachsorge, stationäres versus ambulantes Screening, Kostenfaktoren des Screenings, Meldung hörgestörter Kinder an das Deutsche Zentralregister für kindliche Hörstörungen.


      
        
Abstract

        
The Interdisciplinary Consensus Conference for Newborn Hearing Screening (IKKNHS) has worked out joint recommendations for universal hearing screening of newborns. In the consensus paper, 11 professional associations and scientific societies in the fields of gynecology and obstetrics, ENT, pediatrics, and phoniatrics and pedaudiology came to an agreement how to implement newborn hearing screening in Germany. The paper deals with the following topics: goals of universal newborn hearing screening, target group of hearing screening, schedule for screening, personnel involved in the screening program, technologies and framework conditions of hearing screening, documentation, continuous quality control of screening, confirmation diagnostics for conspicuous test subjects, motivation to take part in screening, information on newborn hearing screening, tracking, various infrastructural situations in urban and rural regions, follow-up care, in-patient vs. out-patient screening, cost factors of screening, reporting children with permanent hearing loss to the German Central Registry for hearing loss in children.
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